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Sammanträde torsdag den 24 oktober 2013,  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd, Slakthusplan 4, 
Gotland Kl. 18:30 – 19.45  
  
 
 
Ledamöter 

 
 
Ersättare 

Anders Hellström (M) ordf 

Gustav Johansson (M) 

Eva Solberg (M) 

Erika Wing (M) 

Kristiina Katajikko (M) 

Björn Wredberg (M) 

Lena Kling (FP) 

Magnus Dannqvist (S)  

Parvin Araghi (S) 

Åsa Öckerman (MP) 

Sarah Johansson (MP) 

 
Tjänstgörande ersättare  

Jimmy Lindgren (S) 

Lars Sterneby (V) 

 
 

Ellinor Fornebrant (M) 

Joakim Gräns (M) 

Mohamoud M. Enow 

(M) 

Henrik Virro (M) 

Anna Ersson (M) 

Peter Backlund (FP) 

Erica Tjerneld (C) 

Kristina Öberg (S) 

Love Edenborg (MP) 

  

 

 

 

 

Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, Ulrika Klemets,  

Leif Kananen, Kersti Tagesson, Kristina Goldring,  

Elisabeth Richter Hagert, Margreth Hollbrant, Gunilla Ekstrand 

avdelningschefer   
 

Personalföreträdare 

Yvonne Enehall, Kommunal, Bo Samuelsson TCO 

Sekreterare 

Inga-Karin Mellberg 

Justering 

2013-10-31 

  

Eva Solberg (M)                         Magnus Dannqvist (S) 
ledamot ledamot  



 
ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS 
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

24 OKTOBER 2013 

NR 9/2013 

BLAD 2 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 1  
Val av justerare och dag för justering 

 

Ledamöterna Eva Solberg och Magnus Dannqvist utsågs att justera 

dagens protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker torsdag 

den 31 oktober 2013.  
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§ 2  

Godkännande av dagordning  

Den utsända dagordningen godkändes. 
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§ 3   

Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från nämndens sammanträde den 26 september anmäldes 

justerat den 2 oktober 2013. Protokollet läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anlägg en parkourpark – svar på medborgarförslag 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslag om inrättande av en parkourpark. 
 

 

 

Ärendet 

Parkour är en träningsform och en rörelsekonst som syftar till att lära 

sig att röra sig genom olika hinder. Stadsdelsnämnden har mottagit ett 

medborgarförslag med önskemålet att en parkourpark inrättas i 

Stockholms södra delar, på centralt belägen plats inom Enskede-

Årsta-Vantörs stadsdelsområde. Förvaltningen föreslår att förslaget 

avstyrks med hänvisning bland annat till att det i nuläget finns ett stort 

behov att rusta upp befintliga parker och lekplatser.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 oktober 2013. 

Dnr 544-2013-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Ledamoten Magnus Dannqvist, m.fl. (S) tjänstgörande ersättaren  

Lars Sterneby (V) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

 
Reservation 

Ledamöterna Magnus Dannqvist, Parvin Araghi, tjänstgörande 

ersättaren Jimmy Lindgren alla (S), tjänstgörande ersättaren  

Lars Sterneby (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 

förslaget; 

”1. Nämnden ställer sig bakom medborgarförslaget 

2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda möjligheten att 

anlägga en parkourpark i Dalen.  
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Medborgarförslaget är mycket bra. Att till exempel anlägga en 

parkourpark i samband med renoveringen av Dalens allé tror vi blir ett 

lyft för stråket, som idag är tämligen dött även sommartid. Det mest 

levande då är maskrosorna på den grusade ytan en bit ner i allén. 

Parkour är sammansatt av två franska ord, nämligen par = (i)genom 

och kour = område. 

 

Sämre för spontanidrott 

Andelen har nu sjunkit till 77 procent som tycker det finns goda 

möjligheter till spontanidrott, från tidigare 85 procent, enligt årets 

medborgarundersökning. Detta är också ett skäl till att stödja 

förslaget. 

 

Pengar finns i staden 
”Stadsmiljö” bedöms få ett överskott på 0,6 miljoner och för ”Fritid 

och kultur” beräknar man pluset till på 2,0 miljoner vid årets slut. Allt 

enligt månadsrapporten för september. Nya pengar kommer i 2014 års 

budget. Vi vill inte ställa nödvändig upprustning av parker och 

lekplatser mot en ny parkourpark. Den ser vi som ett komplement till 

den i Rågsved planerade hinderbanan, som ju främst vänder sig till 

yngre barn. ” 

 



 
ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS 
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

24 OKTOBER 2013 

NR 9/2013 

BLAD 7 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 5   

Fler utegym i och omkring Enskede – svar på 
medborgarförslag 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslag om fler utegym i anslutning till grönområden i 

stadsdelsområdet. 
 

 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har mottagit ett medborgarförslag om att anlägga 

ett enklare utegym i anslutning till grönområden i stadsdelsområdet, 

t.ex. vid Enskede och Gubbängens idrottsplatser, Svedmyraskogen 

samt Bandängen i Bandhagen.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 oktober 2013. 

Dnr 564-2013-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Ledamoten Magnus Dannqvist, tjänstgörande ersättaren  

Lars Sterneby yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

 
Reservation 

Ledamöterna Magnus Dannqvist, Parvin Araghi, tjänstgörande 

ersättaren Jimmy Lindgren alla (S), tjänstgörande ersättaren  

Lars Sterneby (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 

förslaget; 

”1. Förvaltningen uppdras att återkomma med en inventering av 

befintliga utegym och motsvarande anläggningar med förslag till 

kompletteringar 

2. Medborgarförslaget tas upp till ny prövning när inventeringen är 

klar. 
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Medborgarförslaget tar upp frågan om enklare motionsanläggningar 

för spontanidrott i stadsdelens område. Som förvaltningens svar 

belyser är sådana ojämnt fördelade över stadsdelen. Tillgänglighet och 

tillgång till dylika är en förutsättning för nyttjande varför en 

inventering av befintliga utegym och motsvarande anläggningar med 

förslag till kompletteringar föreslås, innan beslut fattas om 

medborgarförslaget.” 
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§ 6   

Månadsrapport för september 2013 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

Nämnden godkänner föreliggande rapport. 

 

 

 
Ärendet 

För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ingen 

avvikelse mot budget efter resultatöverföringar. Före 

resultatöverföringar prognosticeras ett underskott om 4,0 miljoner 

kronor. Underskott beräknas inom individ- och familjeomsorg, 

ekonomiskt bistånd, äldreomsorg samt stöd och service till personer 

med funktionsnedsättning. Överskott redovisas inom förskola, fritid, 

stadsmiljö och administration. Totalt prognostiseras resultatenheterna 

underskott om 4,0 miljoner kronor och kommer därför att använda 

motsvarande belopp ur sina resultatfonder. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 oktober 2013. 

Dnr 1.2.1.-070/2013   

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Magnus Dannqvist m.fl.(S), tjänstgörande ersättaren  

Lars Sterneby (V) 

”Nämnden har fått en budget i balans, genom att enheterna tar ut  

4 mnkr från resultatfonder. Underskottet 13,1 mnkr i biståndsbedömda 

verksamheter vägs bara delvis upp av överskott i 9,1 mnkr i förskola, 

fritid, stadsmiljö och administration. Budgeten för vård av barn och 

unga är intecknad till 124 procent. Barns bästa ska alltid styra. 

Ekonomin får inte styra när insatser inleds eller avslutas. Stressen i 

socialsekreterarnas arbetsmiljö måste minska. 

Konsekvensen av att äldreomsorgen minskat underskottet till  

2,6 mnkr får inte leda till att våra äldre får hårdare bedömning eller att 

personalen stressar mer och riskerar att bli sjuka. Underskottet inom 

stöd och service för personer med funktionsnedsättning är ett 

strukturellt problem. Förskolans överskott på 5 mnkr bör få behållas 
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för att ge likvärdiga förutsättningar och betala löner som attraherar 

fler förskollärare. Stadsmiljöbudgeten räcker bara till grundnivån i 

avtalen och behöver höjas för att möta medborgarnas önskemål.   

Underskottet på 3 mnkr inom ekonomiskt bistånd på grund av 

kostnader för akut boende på vandrarhem, hotell och härbärge är 

också tecken på strukturella problem. Bostadsbristen är akut, särskilt 

för personer som saknar inkomster och kapital för att hyra 

nyproducerade lägenheter eller köpa bostad. Det måste byggas fler 

hyresrätter till överkomliga hyror.”  
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§ 7   

Redovisning av medborgarundersökningen 2013 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande läggs till handlingarna. 
 

 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret beställer varje år en medborgarundersökning 

för hela staden. Andelen nöjda har generellt sett minskat för de frågor 

i undersökningen som rör skötsel och städning av parker och 

grönområden samt vinterväghållning. Enskede-Årsta-Vantör ligger 

emellertid fortfarande på en hög andel nöjda vad gäller upplevelsen av 

att staden erbjuder en stadsmiljö som är fin att bo och leva i samt 

avseende tillgänglighet.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 oktober 2013. 

Dnr 638-2013-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  
Särskilt uttalande från en enig nämnd 

”Vi delar förvaltningens uppfattning att undersökningen bör ha ett 

större urval för att representera majoriteten av invånarna. Den låga 

svarsfrekvensen gör att vi bara har svar från 131 av ca 93 500 

invånare i hela Enskede-Årsta-Vantör.  Svaren kan inte vara 

representativa för området i stort, särskilt som vi inte vet hur svaren 

fördelar sig inom området. 

 

Förutom att fler invånare behöver tillfrågas bör metoderna för att öka 

svarsfrekvensen förbättras. Bara 45 % av 300 invånare i Enskede-

Årsta-Vantör svarade i undersökningen, vilket var lägre än stadens 

totala snitt på 50 %.  Att samma antal invånare tillfrågas i alla 

stadsdelsområden oavsett variation i befolkningsantal ställer vi oss 

frågande till. Hellre färre mätningar, men med högre kvalitet, som är 

mer användbara i förbättringsarbete. 
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I ett så stort stadsdelsområde som vårt behöver resultaten brytas ner 

per stadsdel för att kunna vara användbara i förbättringsarbetet. 

Skillnader i förutsättningar i stadsdelarna kan påverka svarsfrekvens, 

vilket är viktigt att veta när resultatet värderas. Troligen behöver 

medborgarundersökningen kompletteras med andra metoder för att ge 

säkrare resultat.” 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet. 
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§ 8   

Uppföljning inom äldreomsorgen – Stureby vård- och 
omsorgsboende inklusive Tussmötegården 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

1. Rapporten godkänns 

2. Förlängning av överenskommelsen rekommenderas 

 

 
Ärendet 

Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av avtal och anbud för 

Stureby vård- och omsorgsboende inklusive Tussmötegården 

genomfördes under maj och augusti 2013. Förvaltningen kan 

konstatera att stadens brukarundersökning visar att boende/närstående 

upplever ett respektfullt och gott bemötande samt känner sig trygga 

och nöjda med verksamheten. Enheten har satsat stort på att utbilda 

samtlig personal i Nationella riktlinjer för vård och omsorg vid 

demenssjukdom, inom projektet KISAM (samarbetsprojekt mellan 

Stockholms Stad, Stureby vård- och omsorgsboende och Karolinska 

Institutet).  Samtidigt har avvikelser påträffats och utföraren har 

uppmanats att åtgärda dem snarast möjligt.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 oktober 2013. 

Dnr 1.2.1.-593/2013 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Magnus Dannqvist m.fl.(S), ledamoten Åsa Öckerman 

(MP), tjänstgörande ersättaren Lars Sterneby (V) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut.  

 
Reservation 

Ledamöterna Magnus Dannqvist, Parvin Araghi, tjänstgörande 

ersättaren Jimmy Lindgren alla (S), ledamöterna Åsa Öckerman, 

Sarah Johansson båda (MP) tjänstgörande ersättaren Lars Sterneby 

(V), reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 
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”1. Nämnden godkänner uppföljningen 

2. En uppföljning av åtgärdsplanen för att komma tillrätta med 

bristerna redovisas för nämnden inom ett halvår. 

Uppföljningen visar både brister och förtjänster. Enheterna har 

utvecklats på olika sätt. Att bristerna främst finns inom områden som 

rör den dagliga verksamheten och tillvaron för de boende ser vi som 

särskilt allvarligt. 

 

Kvarstående brister från föregående granskningar samt nyuppkomna 

är inte acceptabelt och bör särskilt analyseras och åtgärdas.” 
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§ 9  
Vikten av att använda även gammaldags metoder för att 
informera i en modern tid – svar på skrivelse 

 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelse om 

vikten av att använda gammaldags metoder för att informera i en 

modern tid. 

 

 
Ärendet 

Nämnden hade efter skrivelse från Kristina Öberg (S) och  

Rosa Lundmark (V) uppdragit åt förvaltningen att besvara frågor om 

hur informationen om och inbjudan till trygghetsmöte i Östberga,  

som hölls i maj 2013 hade spridits.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 oktober 2013. 

Dnr 1.1.-469/2013 

  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Magnus Dannqvist m.fl.(S), ledamoten Åsa Öckerman 

m.fl.(MP), tjänstgörande ersättaren Lars Sterneby (V) yrkade bifall till 

eget förslag till beslut.  

 
Reservation 

Ledamöterna Magnus Dannqvist, Parvin Araghi, tjänstgörande 

ersättaren Jimmy Lindgren alla (S), tjänstgörande ersättaren  

Lars Sterneby (V), reserverade sig mot beslutet till förmån för det 

egna förslaget; 

”1. Nämnden godkänner svaret på skrivelsen 

2. Förvaltningen får i uppdrag att införa ett digitalt nyhetsbrev som 

medborgare kan prenumerera på för information om stadens öppna 

möten i Enskede-Årsta-Vantör. 
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3. Förvaltningen får i uppdrag att se över möjligheten att ersätta 

borttagen/överlappad information om medborgarmöten på 

föreningsmeddelandetavlor. 

  

”Trots de informationsmetoder som förvaltningen redovisar i svaret på 

skrivelsen uppfattade uppenbarligen många deltagare på 

trygghetsmötet i Östberga att informationen om inte hade nått ut brett 

i stadsdelen.  Det är ett demokratiskt problem, eftersom det är 

angeläget att alla som är intresserade av att komma på 

medborgarmöten faktiskt vet när de anordnas. 

 

En metod att säkra att alla intresserade kan prenumerera på ett digitalt 

nyhetsbrev från förvaltningen, där nämndens möten annonseras 

liksom områdesmöten och trygghetsmöten i specifika stadsdelar. Även 

exempelvis stadsbyggnadsnämndens samrådsmöten och 

Söderortsvisionens möten kan med fördel läggas in i ett sådant 

nyhetsbrev.  

 

Gammeldags metoder som föreningsmeddelandetavlor ska inte heller 

underskattas, men om de ska fungera måste tavlorna finnas där många 

människor passerar och även underhållas väl. Det är därför bra att 

förvaltningen nu ska inventera samtliga tavlor i Enskede-Årsta-Vantör 

och komplettera där det bedöms finnas ett behov. Vi tar gärna del av 

inventeringen och tycker att det vore bra om medborgare inbjuds att 

komma med förslag om platser för nya tavlor. 

 

Som framgår av förvaltningens svar tas informationslappar ibland bort 

eller lappas över på föreningsmeddelandetavlorna, vilket gör att 

effekten minskar betydligt. För de som passerar går det inte att lita på 

att informationen på tavlorna speglar de medborgarmöten som ska 

vara. Vi vill därför att förvaltningen ser över möjligheterna att ha 

någon typ av beredskap för att ersätta borttagen eller överklistrad 

information om medborgarmöten. “ 
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§ 10  
Gemensam upphandling av skötsel av duschar, plaskdammar 
och vattenanläggningar på parkmark  

  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

  
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att delta i en gemensam upphandling 

av skötsel av plaskdammar, duschar och vattenanläggningar på 

parkmark enligt förvaltningens förslag. 

 

2. Stadsdelsnämnden delegerar till stadsdelsdirektören vid 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning att fatta samtliga för 

upphandlingen nödvändiga beslut, att teckna avtal med utsedd 

leverantör samt att besluta i övriga frågor som rör avtalet under 

avtalsperioden. 

 

 
 

Ärendet 

Nuvarande avtal för skötsel av plaskdammar löper ut den 30 april 

2014. Stadsdelsförvaltningarna i Enskede-Årsta-Vantör, Farsta, 

Älvsjö, Hägersten-Liljeholmen, Skärholmen och Skarpnäck planerar 

för en ny gemensam upphandling av entreprenör.   
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 oktober 2013. 

Dnr 2.2.2.-669/2013 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Magnus Dannqvist m.fl.(S), tjänstgörande ersättaren  

Lars Sterneby (V) yrkade bifall till eget förslag till beslut.  
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Reservation 

Ledamöterna Magnus Dannqvist, Parvin Araghi, tjänstgörande 

ersättaren Jimmy Lindgren alla (S), tjänstgörande ersättaren  

Lars Sterneby (V), reserverade sig mot beslutet till förmån för det 

egna förslaget; 

”1. Nämnden bifaller första beslutssatsen om att delta i en gemensam 

upphandling. 

2. Nämnden bifaller andra beslutssatsen förutom frågan om 

förlängning av avtalet. 

3. Nämnden anser att ärendet åter ska beredas gemensamt av berörda 

stadsdelsnämnder när ställning ska tas till om möjligheten till en 

förlängning ska användas. 

4. Nämnden anser att förfrågningsunderlaget i den kommande 

upphandlingen ska innehålla tydliga skrivningar om att avtalspart ska 

ha tecknat gällande kollektivavtal, följa diskrimineringslagstiftningen 

samt ej bedriva avancerad skatteplanering utan betala skatter i 

Sverige. 

 

Det är mycket bra att nämnderna samarbetar i den här typen av 

upphandlingar, men det är viktigt att stora beslut i 

upphandlingsprocessen som ett ställningstagande till 

avtalsförlängning återkommer till nämnderna.  Vi vill också att 

förfrågningsunderlaget ska ha tydliga skrivningar som garanterar 

gängse rättigheter på arbetsmarknaden och värnar skattemoralen.” 
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§ 11  

Redovisning av säkerställande av strukturer för 
dokumentation, uppföljning samt evidensbaserade 
arbetssätt inom utredningsenheten för barn och unga – 
uppdrag från nämnden i tertialrapport 2   

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

Nämnden godkänner rapporteringen 

 

 
Ärendet 

Nämnden hade i samband med tertialrapport 2 uppdragit åt 

förvaltningen att redovisa säkerställande av strukturer för 

dokumentation, uppföljning samt evidensbaserade arbetssätt inom 

utredningsenheten för barn- och unga.  Förvaltningen återkommer i 

verksamhetsprogram 2014. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i en rapport daterat den 

16 oktober 2013.  

Dnr 1.2.1.-674/2013 
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§ 12   

Redovisning och analys om ett utvecklat fokus och 
samarbete inom öppenvården - uppdrag från nämnden i 
tertialrapport 2   

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

Nämnden godkänner den muntliga rapporteringen.   
 

 

 

Ärendet 

Nämnden hade i samband med tertialrapport 2 uppdragit åt 

förvaltningen att redogöra för redovisning och analys om ett utvecklat 

fokus och samarbete inom öppenvården. Förvaltningen redogjorde 

muntligt samt hänvisade till ett kommande skriftligt ärende till 

nämnden. 

Dnr 1.2.1.-675/2013 
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§ 13  

Förslag till detaljplan för område vid Bedaröbacken i 
stadsdelarna Högdalen och Örby i Stockholm, S-Dp 2013-
03518- svar till stadsbyggnadskontoret (omedelbar justering) 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har för yttrande fått förslag till tillägg till detaljplan 

för område vid Bedaröbacken i stadsdelarna Högdalen och Örby i del 

av Örbystråket. Planförslaget syftar till att möjliggöra uppförandet av 

14 radhus vid Bedaröbackens vändplan, samt utöka förskolan 

Skogsbacken inom fastigheten Portklappen 1. Förvaltningen ställer sig 

positiv till den planerade bebyggelsen, då den har förutsättningar för 

att skapa en god boendemiljö och tryggare parkområde.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 oktober 2014. 

Dnr 620-2013-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Lars Sterneby (V) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 
 

Reservation 

Tjänstgörande ersättaren Lars Sterneby (V) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” 1. Nämnden tillstyrker utökning av förskolan Skogsbacken. 

2. Nämnden avstyrker uppförandet av 14 radhus i del av Örbystråket 

3. Dessutom vill vi framföra följande 
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Vänsterpartiet stödjer utbyggnaden av förskolan Skogsbacken, men 

anser att nyttan av 14 nya radhus inte uppväger ytterligare intrång i 

naturmarken i Örbystråket. Stråket är det enda grönområdet i Örby 

och särskilt viktigt för barn och förskolor i närområdet. Andra änden 

av stråket kommer att minskas genom redan beslutad bebyggelse.  

 

Detaljplanen för Bedaröbackarna berör också en basketplan som är 

dåligt utnyttjad. Många småbarnsfamiljer bor i området, och de menar 

att planen kommer att användas alltmer ju äldre barnen blir. Med 

tanke på hur svårt det är att hitta ersättningsmark för Bandhagens 

bollplan som ska bebyggas med bostäder, är vi emot att också 

bebygga basketplanen. 

 

Enligt vad som framkom på samrådsmötet innebär förslaget att en 

liten pulkabacke byggs bort, vilket minskar barns och ungas 

möjligheter till vinterlek. Detta framkom inte i den 

barnkonsekvensanalys som gjordes i oktober 2010. 

 

Den bebyggelse vi kan tänka oss vid Bedaröbackarna är ett 

flerfamiljshus med hyresrätter på delar av den stora och relativt lågt 

utnyttjade vändplanen. Hyresrätter behövs i området och det ökar 

mångfalden av boendeformer i området som domineras av radhus och 

villor. Vi skulle gärna se att det blev kollektivhus, som helt saknas i 

Vantör.” 
 

 

 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl. (MP) 

”Vi instämmer med förvaltningen om att förslaget är mycket positivt i 

de delar som rör förskolan. Den vackra förskoletomten kan med fördel 

utnyttjas av fler barn och det är positivt att man nu bygger in en 

beredskap inför framtida behov av förskoleplatser så att vi kan 

undvika baracker där så är möjligt. 

Beträffande de nya radhusen tror vi att de kommer att utgöra en 

trivsam boendemiljö och innebära en godtagbar anpassning till 

området. Förslaget har anpassats för att göra så litet intrång på 

naturmarken som möjligt och befintlig gångstig bevaras. Det är 

mycket viktigt att de nya husen får tydliga avgränsningar mot 

naturmarken så att den inte upplevs som privat.  
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Ur ett större perspektiv är vi dock oroade över att så många av 

söderorts grönområden nu naggas i kanten och ofta på grund av 

småhusbebyggelse. Vår utgångspunkt är att när Stockholm växer och 

förtätas måste det göras så att vi, i de fall naturmark alls måste tas i 

anspråk, får ut största möjliga nytta av det, dvs. ett stort tillskott av 

bostäder eller andra för staden och medborgarna viktiga funktioner. 

Tyvärr ser vi att dessa radhus, liksom många liknande projekt, varken 

kommer att tillföra särskilt många nya bostäder eller andra mervärden 

till området.”         
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§ 14   

Central avgiftshantering för förskola, fritidshem och 
fritidsklubb – svar till kommunstyrelsen  

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

kommunstyrelsen. 
 

Ärendet 

Till nämnden har för yttrande översänts ett förslag till central 

avgiftshantering för förskola, fritidshem och fritidsklubb. I stadens 

budget för 2013 har kommunstyrelsen fått i uppdrag att, i samråd med 

utbildningsnämnden, utreda hur en central avgiftshantering för 

förskola och fritidshem skulle kunna organiseras. Föräldraavgifter 

hanteras idag av ca 650 olika huvudmän. Totalt sett rör det sig om 

cirka 87 500 barn som omfattas av avgiftssystemet. 
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 september 2013. 

Dnr 611-2013-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Magnus Dannqvist m.fl.(S) 

”Vi kan inte se några fördelar i att ytterligare avlöva 

stadsdelsnämnderna uppgifter. Vi anser att det är viktigt för invånarna 

att stadsdelsnämnderna är kontaktpunkt i alla kommunala frågor inom 

vårt område, det gäller även förskolan och skolan. Det går 

uppenbarligen inte heller att ta in avgifter den föreslagna vägen för de 

privata förskolorna. Det är därutöver tveksamt om det är möjligt att 

minska stadens kostnader genom detta förslag. ” 

 
Särskilt uttalande 

Tjänstgörande ersättaren Lars Sterneby (V) 

”Vi kan se fördelar med en central avgiftshantering som även 

innefattar fristående utförare, framförallt för att förebygga fusk 

exempelvis med för höga avgifter eller att barn skrivs in för att kunna 

rekvirera förskolepeng fast de ännu inte går i verksamheten. Det borde 

också bli enklare och mer säkert för vårdnadshavaren om alla avgifter 

hanteras av samma instans.” 
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§ 15  

Ansökan om  alkoholserveringstillstånd i restaurang Tippen i 
Högdalens industriområde – svar till socialförvaltningen 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

Nämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd på restaurang 

Tippen i Högdalens industriområde.  

 

 

 
Ärendet 

Till nämnden har för yttrande översänts remiss av ansökan om 

alkoholservering från Fnad Yones, gällande restaurang Tippen i 

Högdalens industriområde. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 september 2013. 

Dnr 576-2013-1.5.2. 

 

  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   
Anmälningsärenden 

 

A. Förteckning över inkomna skrivelser m.m.  
B. Tjänstemannabeslut   
C. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde den 18 oktober 

2013. 
D. Protokoll från Rådet för funktionshinderfrågor den 21 oktober 

2013. 
E. Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde   

F. Balanslista över medborgarförslag  
G. Balanslista över nämndens skrivelser/uppdrag 

 

 Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 17   

Nämndens frågor 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds beslut 

Nämnden uppdrar till förvaltningen att besvara skrivelserna och 

återkomma till nämnden.  

 
1. Om väntetider på Gullmarsplans Ungdomsmottagning. 

Ledamoten Åsa öckerman m.fl. (MP) 

 

”Gullmarsplans Ungdomsmottagning är populär och har en 

verksamhet med hög kvalitet. Det gläder oss givetvis både att vi har 

en så bra UM här och att det sedan en tid är vår stadsdel som är 

huvudman för driften, givetvis i samarbete med landstinget. 

Från flera håll har det kommit signaler om väntetider, och efter att ha 

samtalat och inhämtat information från personalen på UM, så kan vi 

konstatera att för att veta att de tas emot på drop-in-öppettiderna, så 

behöver ungdomarna i de allra flesta fall vara på plats och köa ca en 

halvtimme innan de öppnar. De ungdomar som inte hinns med då 

erbjuds en tidsbokad tid, då är väntetiden normalt 2 veckor, vid 

toppar, mycket sjukdom och semestertid är det 3 veckors väntetid. 

Personalen prioriterar brådskande fall, exempelvis tonårsgraviditeter, 

som tas emot utan väntetid. 

 

Vi som politiker får anse att behov finns för alla de ungdomar som 

uppsöker Ungdomsmottagningen. Vi hoppas verkligen att inte en enda 

uteblir på grund av väntetider, att någon inte orkar komma tillbaka 

efter att ha samlat mod för att t ex berätta om dåliga hemförhållanden 

eller olika typer av övergrepp, eller att någon ungdom behöver gå och 

oroa sig för att de fått sexuellt överförbara sjukdomar, eller ännu 

värre, att de under väntetiden hinner sprida sådana. Personalen uppger 

att det kan vara pinsamt för båda parter t ex att fråga om hiv-test. Vi 

vet och förstår att det gäller att ta hänsyn till många ungdomars 

åldersnormala känslighet. Samtidigt vet vi att hiv finns bland 

ungdomar, och att det är en trist sjukdom som är onödig om den 

hanteras optimalt. Idag finns snabbtester som ger svar i stort sett 

direkt.  

 

På vårdcentraler brukar det gå att få en inbokad tid inom en vecka. 

Vilka orsaker finns till de långa väntetiderna? 

- Har UM i Gullmarsplan koll på de ungdomar som inte hinns med 

under dagen, så att de kommer dit senare och inte struntar i det? 
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- Varför är det längre normalväntetid att få en inbokad tid på 

Gullmarsplans Ungdomsmottagning än på en vårdcentral? 

- Hur jobbar Ungdomsmottagningen för att minska det pinsamma 

att ta upp frågan om eventuell testning?” 

 

 

 

2. Angående kvinnor över 65 år i tre söderortsstadsdelar 
och deras livskvalitet. 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) 

 

Likalydande skrivelse från Miljöpartiet de gröna till Skarpnäcks 

stadsdelsnämnd,  

Farstas stadsdelsnämnd och Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd  
 

”- Vilka orsaker finns till det anmärkningsvärda att ca 25 procent av 

stadsdelarnas kvinnor över 65 år inte vågar gå ut när det är mörkt? 

- Varför är det så markanta skillnader mellan våra stadsdelar 

avseende oro och ångest hos äldre kvinnor? 

- Vilka trygghetsskapande åtgärder skulle kunna minska rädslan att 

gå ut kvällstid? 

- Ska de äldres egna organisationer i stadsdelarna ges mer stöd så 

att de i sin tur kan arbeta med livskvalitetshöjande aktiviteter? 

- Vilka är Enskede-Årstas-Vantörs framgångsfaktorer relaterat till 

Farsta och Skarpnäck, vad kan vi lära av varandra? 

   

I ny rapport från Äldrecentrum framkommer fortsatta skillnader 

mellan staden invånare över 65 år. När det gäller socioekonomiska 

skillnader och skillnader mellan kvinnor och män menar vi att 

stadsdelarnas lokala arbete ska ges resurser att motverka olikheter så 

att likvärdig livskvalitet eftersträvas. 

Att vara så rädd att det resulterar i att stadsdelarnas invånare över 65 

år inte vågar gå ut på kvällarna ser vi som ett politiskt misslyckande 

och som en politisk utmaning att ändra på. Faktum är att det inte är 

speciellt vanligt att äldre i våra stadsdelar blir rånade eller överfallna, 

men de är rädda för att bli det. En otrygg boendemiljö kan dessutom 

fungera som grogrund för grumliga intressen.  

Att just kvinnor i markant större utsträckning än män är rädda är ur ett 

jämställdhetsperspektiv dessutom politiskt oacceptabelt. I Farsta är 25 

procent kvinnor över 65 år så rädda för att gå ut på kvällen att de 
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avstår, motsvarande siffra för män är 5 procent. I Skarpnäck avstår 23 

procent äldre kvinnor från att gå ut, siffran för äldre män är 5 procent. 

I Enskede-Årsta-Vantör är 16 procent äldre kvinnor för rädda för att 

gå ut på kvällen och 7 procent män. Vi vill att resultatet analyseras så 

att vi politiskt kan agera för åtgärd. 

 

Äldre kvinnor i Skarpnäck och Farsta förväntas leva två år 

kortare än kvinnor på Östermalm och Norrmalm. Det kan finnas 

många orsaker till detta men vi ställer oss frågan hur stadsdelen kan 

möta olika livsbetingelser genom sitt sociala arbete. 

 

När det gäller mätning av oro och ångest sticker två stadsdelar ut. I 

Farsta känner 38 procent äldre över 65 år oro och ångest och i 

Skarpnäck 35 procent. I Enskede-Årsta-Vantör ligger siffran på 24 

procent.” 
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§ 18 

Stadsdelsdirektörens information 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om  

invigning av ett seniorgym vid Rågsveds servicehus samt om 

förvaltningens påbörjade arbete i Östberga utifrån de oroligheter som 

förevarit. Olika aktörer kommer att träffas i början av november för 

att samordna ett fortsatt gemensamt arbete.  För den nedbrunna 

fritidsgården kommer olika ersättningslokaler att diskuteras. 

Fritidsklubben är tills vidare inrymd i skolans lokaler. För äldre 

ungdomar finns planerade aktiviteter under lovveckan.  Förvaltningen 

inväntar svar beträffande ansökan om medel för ett ”ÖCC” 

motsvarade RCC  - Rågsveds Community Center 

  

Vidare informerade stadsdelsdirektören om att förvaltningsledning 

och fackliga organisationer under två dagar träffats och diskuterat 

budget och verksamhetsprogram för 2014, frisknärvaro och lojalitet.  

  
 
 
Anmälan av ordförandebeslut 
Upphandling av verksamhetsdrift av fritidsområde 1 och 2 fråga 
om avbrytande 
 

 

Anmäldes att ordföranden Anders Hellström den 17 oktober 2013, på 

nämndens vägnar beslutat att upphandlingen av verksamhetsdrift av 

fritidsområde 1 och 2 avbryts samt att förvaltningen får i uppdrag att 

utreda förutsättningarna för en ny upphandling av hela eller delar av 

upphandlingsföremålet  

 

Frågan om avbrytande av upphandlingen bedömdes så brådskande att 

nämndens beslut i frågan inte kan avvaktas. 

Dnr 2.2.2.-441/2013 

 


